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Protokół nr VIII.15 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 27 maja 2015 r. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Szałata otworzył obrady sesji o godzinie 

1405 w Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu. 

Obecnych było 17 radnych (lista obecności w załączeniu; radny Robert Krzych 

przybył na sesję o godzinie 1415). Stwierdził zatem, że Rada jest władna do 

podejmowania uchwał. Następnie przywitał zaproszonych gości (lista obecności  

w załączeniu), zgromadzonych radnych, Dyrektora Muzeum, Starostę oraz 

Skarbnika. 

Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymali wszyscy porządek obrad. 

Przedstawił również wnioski dotyczące zmian w tym porządku. Od Zarządu 

Powiatu wpłynął wniosek o rozszerzenie porządku obrad o jedną dodatkową 

uchwałę (druk nr 34). Natomiast przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

złożył wniosek o usunięcie z porządku obrad uchwały na druku nr 27, ponieważ 

Komisja chciałaby jeszcze się tą kwestią zająć.  

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad wraz z wprowadzonymi 

zmianami:  

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Zarządu oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Międzyrzeckiego za rok 2014 – dyskusja: 

a) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu Międzyrzeckiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

za 2014 rok oraz informacji o stanie mienia, 

b) opinie komisji stałych Rady Powiatu w tym odczytanie wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego, 

c) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Międzyrzeckiego dotyczącego  udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu Międzyrzeckiego z tytułu wykonania 

budżetu za 2014 rok, 



2 
 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu Międzyrzeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu za 2014 roku (druk nr 30), 

e) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

Międzyrzeckiego za 2014 rok (druk nr 31). 

4. Sprawozdanie z działalności i sytuacji finansowej Muzeum w Międzyrzeczu. 

5. Sprawozdanie z bieżącej działalności geodety powiatowego oraz wykonania 

zadań w zakresie powiatowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego. 

Informacja Starosty o stanie mienia powiatowego i gruntach przeznaczonych 

do sprzedaży. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych uczniów 

publicznych szkół ponadgimnazjalnych znajdujących się na terenie powiatu 

międzyrzeckiego (druk nr 26), 

b) w sprawie powołania Kapituły Honorowej (druk nr 28), 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 

Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu sporządzonego na 

dzień 31 grudnia 2014 roku (druk nr 29),  

d) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji, zbywania, nabywania i wykupu 

obligacji (druk nr 32), 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 33), 

f) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 34). 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

9. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 29 kwietnia 2015 roku.  

10. Sprawy różne. 

Więcej wniosków ani uwag nie było. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że dzisiejsza sesja jest podwójnie wyjątkowa. 

Przede wszystkim dlatego, że odbywa się w siedzibie Muzeum, a dawniej mieściło 

się tu właśnie starostwo. Dzisiejszy dzień jest też z innego powodu dniem 

szczególnym, ponieważ 27 maja to dzień samorządu terytorialnego i pracownika 

samorządowego. W związku z tym Przewodniczący Rady złożył wszystkim 

pracownikom samorządowym życzenia. Następnie przybliżył historię tego święta. 
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Ad 2. 

Radny Zbigniew Smejlis skierował zapytanie do Zarządu Powiatu dotyczące 

naboru do szkół średnich, a mianowicie, jakie czynności Zarząd podjął, aby ten 

nabór do szkół zwiększyć? Następnie złożył interpelację dotyczącą rekrutacji na 

stanowiska urzędnicze. Wyjaśnił też, że otrzymał w tej sprawie anonim, który do 

interpelacji dołączył. 

Kolejną interpelację złożył radny Jarosław Soroka i dotyczyła ona stanu drogi  

z Gorzycy do Chyciny. Wyjaśnił też, że stan drogi z Gorzycy do Zamostowa został 

poprawiony, ale dalej, czyli do Chyciny już nie.   

Więcej interpelacji ani zapytań radnych już nie było. 

Ad 3. 

a) Skarbnik Remigiusz Biłous odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Międzyrzeckiego sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2014 rok oraz informację o stanie mienia. 

b) przewodniczący komisji stałych wyrazili swoje opinie w sprawie wykonania 

budżetu za 2014 rok. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Grzegorz Mrowicki 

powiedział, że Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej Ewa Chwirot powiedziała, że 

Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej Jarosław Soroka 

powiedział, że Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu.  

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Kuźmicz powiedział, że 

Komisja wydała pozytywną opinię dotyczącą wykonania budżetu za 2014 rok. 

Odczytał opinię oraz wniosek w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

Międzyrzeckiego.  
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c) Skarbnik odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Międzyrzeckiego dotyczącego udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu Międzyrzeckiego z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

d) Przewodniczący Rady przeszedł do podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Międzyrzeckiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu z Powiatu w 2014 roku (druk nr 30).  

Nie było żadnych pytań ani uwag w tej sprawie. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Międzyrzeckiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu z Powiatu w 2014 roku (druk nr 30). Uchwała 

została zarejestrowana pod nr VIII.42.15. 

e) Przewodniczący Rady przeszedł do podjęcia uchwały w sprawie absolutorium 

dla Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego za 2014 rok (druk nr 31). 

Nie było żadnych pytań ani uwag w tej sprawie. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego za 2014 rok (druk nr 31). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr VIII.43.15. 

Głos zabrał Starosta Grzegorz Gabryelski i podziękował za udzielone absolutorium. 

Zaznaczył, że nie był to budżet marzeń, bo na wiele spraw pieniędzy brakowało, ale 

starali się te pieniądze racjonalnie rozdzielić.  

Ad 4. 

Dyrektor Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej Andrzej Kirmiel przedstawił w formie 

prezentacji multimedialnej sprawozdanie z działalności i sytuacji finansowej 

Muzeum w Międzyrzeczu. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do tego sprawozdania. 

Głos zabrał Starosta i podziękował panu Dyrektorowi Muzeum i głównej księgowej. 

Powiedział też, że przyglądał się pracy Muzeum i dzięki panu Kirmielowi to 

Muzeum żyje, wiele dobrego się tu dzieje. Uporaliśmy się już z remontem murów 

zamkowych, a teraz czas na remont budynku muzeum.  
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Przewodniczący Rady ogłosił krótką przerwę o godzinie 1520. 

Obrady wznowiono o godzinie 1535. 

Ad 5. 

Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Zygfryd 

Kowalewski przedstawił sprawozdanie z bieżącej działalności geodety 

powiatowego oraz wykonania zadań w zakresie powiatowego zasobu geodezyjnego 

i kartograficznego.  

Nie było żadnych pytań ani uwag do tego sprawozdania. 

Następnie Starosta podał informacje o stanie mienia powiatowego i gruntach 

przeznaczonych do sprzedaży. Powiedział, że wartość mienia komunalnego   

w ubiegłym roku wynosiła 43 mln zł. W zdecydowanej większości jest to majątek 

niezbywalny. Starosta dodał też, że mamy grunty rolne, które chcemy sprzedać jako 

działki budowlane. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do tej informacji. 

Ad 6. 

Przewodniczący Rady przeszedł do podjęcia uchwał: 

a) w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych uczniów 

publicznych szkół ponadgimnazjalnych znajdujących się na terenie 

powiatu międzyrzeckiego (druk nr 26) 

Nie było żadnych pytań ani uwag.  

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 2 głosy „wstrzymujące”) uchwałę w sprawie zasad udzielania 

stypendiów dla uzdolnionych uczniów publicznych szkół ponadgimnazjalnych 

znajdujących się na terenie powiatu międzyrzeckiego (druk nr 26). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr VIII.44.15. 

b) w sprawie powołania Kapituły Honorowej (druk nr 28) 

Przewodniczący Rady powiedział, że należy wyłonić skład osobowy tej Kapituły. 

Dwa nazwiska już są, ponieważ Przewodniczącym Kapituły jest Przewodniczący 

Rady Powiatu Jarosław Szałata, a Zastępcą Starosta Grzegorz Gabryelski. Następnie 

poprosił Przewodniczący Rady o podanie innych kandydatur. 
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Starosta, w imieniu Zarządu Powiatu, zaproponował kandydatury z organizacji 

pozarządowych: pana Andrzeja Kaczmarka (Przewodniczącego Zarządu 

Międzyszkolnej Komisji Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność”), pana 

Włodzimierza Szopińskiego (Przewodniczącego Powiatowej Rady Organizacji 

Pozarządowych) oraz panią Zofię Plewę (Etatowego Członka Zarządu). Kandydaci 

wyrazili zgodę członkowstwa w Kapitule Honorowej. 

Przewodniczący Rady zaproponował kandydatury Wiceprzewodniczących Rady, 

czyli radnego Romana Nowaka i radnego Mieczysława Kurysia. Kandydaci wyrazili 

zgodę członkowstwa w Kapitule Honorowej. 

Radna Zofia Plewa zaproponowała kandydaturę radnej Beaty Kwiatkowskiej, która 

wyraziła zgodę członkowstwa w Kapitule Honorowej. 

Radny Radosław Lorenz zaproponował kandydaturę radnego Krzysztofa Marca, 

który wyraził zgodę członkowstwa w Kapitule Honorowej.  

Przewodniczący Rady zaproponował kandydaturę radnego Grzegorza 

Mrowickiego, który wyraził zgodę członkowstwa w Kapitule Honorowej.    

Nie było pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (16 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”) uchwałę w sprawie powołania Kapituły 

Honorowej (druk nr 28). Uchwała została zarejestrowana pod nr VIII.45.15. 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 

Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu sporządzonego 

na dzień 31 grudnia 2014 roku (druk nr 29) 

Nie było pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego  

w Międzyrzeczu sporządzonego na dzień 31 grudnia 2014 roku (druk nr 29). 

Uchwała została zarejestrowana pod nr VIII.46.15. 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji, zbywania, nabywania i wykupu 

obligacji (druk nr 32) 

Nie było pytań ani uwag. 
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Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (16 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”) uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie emisji, zbywania, nabywania i wykupu obligacji (druk nr 32). Uchwała 

została zarejestrowana pod nr VIII.47.15. 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 33) 

Nie było pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2015 rok (druk nr 33). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr VIII.48.15. 

f) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 34) 

Nie było pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2015 rok (druk nr 34). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr VIII.49.15. 

Ad 7. 

Starosta odpowiedział na interpelacje i zapytania radnych. Radnemu Zbigniewowi 

Smejlisowi, w sprawie naboru do szkół,  Starosta odpowiedział, że nie jest to rolą 

Zarządu. Zwiększeniem i staraniem o nabór zajmują się dyrektorzy szkół. Natomiast  

w sprawie rekrutacji na stanowiska urzędnicze, Starosta odpowiedział, że ten 

anonim jest pewnie listem napisanym przez samego radnego Smejlisa. Zaznaczył, że 

wszystkie nabory na stanowiska odbywają się zgodnie z przepisami, są 

udokumentowane i podlegają one kontroli zewnętrznej i nie było do tej pory 

żadnych uwag co do nieprawidłowości. 

Radnemu Jarosławowi Soroce Starosta odpowiedział, że przekaże tę interpelację 

Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych. 

Głos zabrał radny Zbigniew Smejlis i powiedział, że takie sugestie w stosunku do 

jego osoby są nie na miejscu, a pismo to rozpowszechnił wśród radnych, ponieważ je 

otrzymał i przekazał do wiadomości pozostałym radnym. 



8 
 

Przewodniczący Rady zakończył tę dyskusję stwierdzeniem, że anonimami nie 

powinniśmy się zajmować. Anonimy powinny trafiać do kosza. A jeśli jest jakaś 

sprawa godna poruszenia na sesji, to taka osoba powinna się podpisać imieniem  

i nazwiskiem. 

Ad 8.        

Starosta przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. W tym czasie odbyło się kilka posiedzeń. 

29 kwietnia Zarząd: powierzył pracownicy pełnienie obowiązków dyrektora DPS-u 

Rokitno 38, ponieważ pani Dyrektor poszła na urlop macierzyński; zmienił uchwałę 

dotyczącą członków Powiatowej Rady Sportu na wniosek Gminy Trzciel; zajmował 

się sprawami z zakresu edukacji, zamówień publicznych oraz sprawami 

budżetowymi; omówił projekt porozumienia z Gminą Trzciel w sprawie zarządzania 

drogą w Brójcach. 

7 maja Zarząd: poprosił Prezesa Szpitala, aby przedstawił bieżącą działalność; 

odwołał ze stanowiska dyrektora szkoły panią Annę Górzną oraz panią Gabrielę 

Bujanowską, w związku z utworzeniem nowego centrum edukacyjnego; rozpatrzył 

sprawy z zakresu ZDP; rozpatrzył program działalności i plan pracy Powiatowego 

Ośrodka Wsparcia w Skwierzynie; zajmował się sprawami budżetowymi. 

13 maja Zarząd: zajmował się projektami uchwał, które znalazły się na dzisiejszej 

sesji. 

25 maja Zarząd: zajmował się sprawą zmiany w uchwale budżetowej. 

27 maja Zarząd: wysłuchał wniosków Dyrektora Muzeum; podjął uchwałę  

w sprawie przeprowadzenia konkursu na dyrektora centrum kształcenia, ponieważ 

przy nowej jednostce musi być ogłoszony konkurs; zajmował się sprawami z zakresu 

gospodarki nieruchomościami; wyraził zgodę na użyczenie pomieszczenia bankowi, 

ponieważ obsługą kasy będzie się teraz zajmował pracownik banku. 

Skarbnik omówił sprawy budżetowe, które w czasie międzysesyjnym na 

posiedzeniach Zarządu były analizowane. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do sprawozdania Starosty.  

 

 



9 
 

Ad 9. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem poprzedniej sesji, z dnia 29 kwietnia 2015 r. Zapytał czy są jakieś uwagi 

do tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady stwierdził, 

że Protokół nr VII.15 posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia  

29 kwietnia 2015 roku został przyjęty przez Radę bez uwag. 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady poinformował o kolejnej skardze od państwa Z., która 

wpłynęła. Zgodnie z opinią radcy prawnego, tę skargę należy przesłać do 

Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Gorzowie Wlkp. 

W okresie miedzy sesjami wpłynęło też wiele różnych zaproszeń, na wydarzenia 

kulturalne, które odbywają się w naszym powiecie i Przewodniczący Rady zachęcił 

do brania w nich udziału. 

Przewodniczący Rady powiedział, że następną sesję planuje zorganizować  

29 czerwca o godzinie 1400. W lipcu sesji nie będzie, ale planuje objazd części dróg 

powiatowych i zorganizować po tym objeździe spotkanie Rady. 

Przewodniczący Rady poprosił również w imieniu radnej Ewy Chwirot, aby 

wesprzeć z okazji Dnia Dziecka dzieci z Domu Dziecka w Skwierzynie i wpłacić jakiś 

skromny datek na np. słodycze. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady VIII sesji o godzinie 1615.      

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu   

Iwona Podyma       Jarosław Szałata 

 

 

 

 

 

 


